
 
PROTOKÓŁ NR XXII/2021 

z XXII sesji Rady Gminy Brańsk 
z dnia 31 sierpnia 2021 

 
 
Sesja odbyła się w godzinach 1000 – 1115, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 
 

Transmisja obrad odbywała się on-line i jest dostępna na stronie samorzad.gov.pl/gmina-
bransk  lub www.bransk.pl  w zakładce SESJE RADY GMINY  

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 
 
   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
Radni obecni: 

1. Brzozowski Marek 
2. Górska Paula 
3. Kadłubowski Marek 
4. Krasnodębska-Bobel Honorata 
5. Krasowski Tadeusz 
6. Matysiak Adam Wiesław 
7. Moczulska Elżbieta 
8. Płonowska Grażyna 
9. Półtorak Mariusz 
10. Rułka Franciszek 
11. Sierocki Witold Antoni 
12. Szpakowski Józef 
13. Wysocki Paweł 
14. Żero Anna Czesława 

 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Bolesta Franciszek 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 
2. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 
3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
4. Anna Wiśniewska   Skarbnik Gminy 
5. Weronika Sztejniec  Kier. Ref.RO 
6. Krzysztof Grajewski  Mecenas 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 
 
Przed otwarciem XXII sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 
zadumy i odmówiono modlitwę „Pod Twoją Obronę..... ” a następnie odczytała klauzulę 
RODO.  
 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 otworzyła XXII sesję 
Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan 
Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 14 radnych, tym samym stwierdziła 
prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  

https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
http://www.bransk.pl/


 
Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych 
gości  a także osoby oglądające obrady przez internet.  
 
Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          
na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków                     
i propozycji zmian lub poprawek do porządku.  
   Wobec braku wniosków Przewodnicząca Rady Gminy odczytała ustalony porządek sesji          
w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXI sesji rady gminy 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
5. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy, kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz 
o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za 
I półrocze 2021r. 

6. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Brańsk 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021rok 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2021-2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 
lata 2021-2026  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 
w Gminie Brańsk na rok szkolny 2021/2022 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych formach wychowania 
przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Brańsk 

12. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych 
13. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych 
14. Sprawy różne 
15. Zamknięcie obrad  

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XXI sesji Rady Gminy 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XXI sesji Rady Gminy Brańsk 
był dostępny w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 
dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi do protokołu.  
   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu          
z obrad XXI sesji Rady Gminy Brańsk.  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 1) 
 
Ad. 4 Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił informację                              
z działalności w okresie między sesjami.  
(Informacja stanowi załącznik Nr 4 do oryginału protokołu). 
   Radny Pan Marek Kadłubowski odniósł się do wniosków złożonych przez gminę, na 
przebudowę dróg z dofinansowaniem z Funduszu Dróg Samorządowych i zapytał Wójta 



Gminy dlaczego nie został złożony wniosek na drogę Kiersnowo – Dębowo, chociaż kilka 
razy o tym z Wójtem rozmawiał i Wójt obiecywał? 
 
   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi – „ wniosek na tą drogę był złożony, było przyznane 
dofinansowanie, ale mieszkańcy nie wyrazili zgody na taką drogę. Kolejny raz gdy wniosek 
został złożony, nie otrzymał dofinansowania. Uważam, że inne drogi też są ważne, które też 
są do realizacji na terenie naszej Gminy”. 
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski – „Panie Wójcie ten odcinek z Kiersnowa do Dębowa ma      
2 km, tam mieszkają koloniści, to jest droga  „traktowa” bardzo ważna, łączy miejscowości. 
Od strony Bielska Podlaskiego, to duży skrót do Brańska, natomiast droga do „Świętego 
Miejsca” (nie ubliżając „Świętemu Miejscu”) nie jest tożsama „rangą” z naszą drogą.  
Ponadto na drogę w Brzeźnicy, 4 razy wnioski były składane i w końcu się udało. Jeżeli nie 
dostaliśmy dofinansowania w ostatnim naborze, to nie znaczy, że nie otrzymalibyśmy w tym 
roku. Kolejna sprawa ten pierwszy wniosek, który Wójt złożył - droga miała mieć szerokość 
3,5 m, już kilka razy tutaj Państwu mówiłem, stanowisko mieszkańców było negatywne - 
wobec tej szerokości drogi, a nie dlatego żeby zrobić na złość Panu Wójtowi czy 
komukolwiek. Są u nas duże gospodarstwa, mają duży sprzęt i na takiej drodze nie byłoby 
możliwości się wyminąć. Druga sprawa, to jest droga 5m i teraz zmniejszyć ją do 3m nie ma 
sensu. Drogi, które są wykonywane w tej chwili, niektórzy mieszkańcy „do telewizji chwalili”, 
ale gdy zaczęli je użytkować, niestety zdanie zmienili i zaczynają narzekać, że jest po prostu 
za wąsko, za ciasno. Nie wiem dlaczego wniosku Pan Wójt nie złożył  na naszą drogę (mam 
żal o to do Pana Wójta), ale my tej sprawy nie odpuścimy, bo ta droga jest dla nas ważna, 
potrzebna, tym bardziej, że tam są rodziny z małymi dziećmi, które dojeżdżają do szkoły, 
rozwijają się, także przykro mi, że Pan tego nie zrobił” 
 
   Wójt Gminy – „nich mi Pan „da” osobę, która narzeka, że nie może wyminąć się na takiej 
drodze, która jest wybudowana” 
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski – „Panie Wójcie, nie wiem w jaki sposób mam „dać” taką 
osobę. Po prostu rozmawiam z mieszkańcami z Pac, Chojewa, którzy mówią, że byli 
zachwyceni drogą, bo samochodem do kościoła jest dobrze dojechać, ale gdy „poszły” duże 
sprzęty, zaczęły się żniwa, to był taki przypadek (zwłaszcza, że pobocza pozmywało w wielu 
miejscach po deszczu), że ktoś z przyczepą przewróciłby się, a że był to doświadczony 
kierowca, to się udało wyhamować” Mieszkańcy tego „w oczy Panu” nie powiedzą bo się 
boją, nikt nie chce się narażać, ale „poza plecami” mówią i to nie jest żadna tajemnica. Nie 
mówię tego złośliwie, ani nie krytykuję, tylko (w naszym przypadku) droga musi być szeroka, 
bezpieczna do przejazdu i funkcjonalna. Będzie zaraz koszenie kukurydzy, zaczną jeździć 
duże sprzęty i gdzie one się miną?” 
 
   Wójt Gminy- „Panie Radny, Pan chyba żyje w innej epoce, a ta droga jaka była do tej pory, 
mijali się na tej drodze?”  
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał o jaką drogę Wójtowi chodzi? 
 
   Wójt Gminy – „ każda droga, która jest w tej chwili betonowana, czy mijali się na takiej 
drodze? a jaka ona jest teraz szersza, węższa, grubsza, wyższa?” 
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski odpowiedział – „jest węższa, Wójt sam widział, ile jeszcze 
zostało pobocza, druga sprawa ona jest wysoka, w tej chwili pobocza pozmywało, w wielu 
miejscach są wyrwy i rozmawiałem w niedzielę (podczas  zawodów strażackich)                               



z mieszkańcem Pac ( nie podam Panu nazwiska bo obowiązuje RODO) który mówił, że jest 
błąd, że droga jest podniesiona wysoko i jest wąska”.  
   W dalszej wypowiedzi Radny przytoczył przykłady dwóch odcinków dróg na drodze                
z Bodak do Bodaczek, którą często jeździ: jednego o szerokości 4 m i  drogiego o szerokości 
3,5 m, na którym jeszcze nigdy nie udało mu się minąć samochodem ani ciągnikiem, za 
każdym razem musiał zjeżdżać na pobocze (a też są wyrwy, dziury) i kilka razy wysiadać, 
coś naprawiać, doczepiać bo się odpięło. 
 Kończąc radny powiedział – „nie wiem czy ja żyję w innej epoce, tylko może trzeba 
dostosować te drogi do obecnych realiów. W Warszawie Prezydent Trzaskowski zwęża 
ulice, Pan Wójt mówi, że drogi muszą być wąskie. Nie mogą być wąskie Panie Wójcie, to 
nie jest moja złośliwość”. 
 
   Wójt Gminy - „Panie Radny chyba Pan nie jeździ po świecie, w Niemczech drogi są 3m, 
w Belgii są 3m, w Grecji też byłem są 3m i wszyscy się mieszczą, mijają. Obowiązuje jakaś 
kultura, jeden się przytrzyma drugi przejedzie i wszyscy sobie radzą i cieszą się, jak się chce 
na pobocze można zjechać, zjazdy są”. 
   
   Przewodnicząca Rady Gminy kończąc wątek dróg, który poruszył Radny Pan Kadłubowski           
poinformowała, że Komisja RGOBiT w najbliższym czasie przeprowadzi kontrolę 
wybudowanej drogi betonowej Chojewo-Pace i oceni jak takie drogi funkcjonują w obecnej 
sytuacji. 
 
Ad. 5 Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy, kształtowaniu się 
Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz 
o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za I półrocze 
2021r. (Informacja stanowi załącznik Nr 5 do oryginału protokołu). 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że informację Radni otrzymali na tablety        
w dniu 17 sierpnia 2021r. była też dostępna wraz z materiałami na sesję, zwróciła, się               
z pytaniem do radnych  czy informację odczytać? 
Radni poinformowali, że nie zachodzi konieczność czytania informacji. 
    
   Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Panią Skarbnik Gminy o przedstawienie 
pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o informacji o przebiegu 
wykonania budżetu gminy, kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym 
o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz o przebiegu wykonania planów finansowych 
samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2021r.(opinia stanowi załącznik nr 6 do 
oryginału protokołu) 
    
   Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Paweł Wysocki przedstawił wspólną pozytywną 
opinię Komisji Rewizyjnej i Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa                    
i Transportu o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021r. (Opinia            
Nr 36/2021 z dnia 20 sierpnia 2021r. stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu) 
 
Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła dyskusję nad informacją z wykonania budżetu 
gminy za I półrocze 2021r. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 

 Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał o rozwiązania, pomysły na wykorzystanie 
skumulowanych środków finansowych przeznaczonych na profilaktykę? 
 



Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła odpowiedzi, że Gminna Komisja 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych podjęła działania w tej kwestii,  są 
pomysły na realizację zadań z Programów Profilaktycznych i  środki finansowe 
zostaną wykorzystane, zwłaszcza, że szkoły są już otwarte, uczniowie wracają, więc 
dużo zadań będzie skierowana do nich i do rodzin zagrożonych. 
 

 Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel zapytała, kto kupował kosiarki do 
Sołectwa Pasieka? 
 
   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że zakupu dokonała Pani Sołtys. 

 
 Przewodnicząca Rady Pani Grażyna Płonowska przypomniała o założeniach,             

iż w pierwszej kolejności budowa dróg betonowych miała być w tych sołectwach, 
które przez kilka lat przekazywały środki funduszu sołeckiego na ten cel. Zadanie 
jest realizowane, wybudowano już kilka odcinków dróg betonowych a nie widać 
wykonania budżetu w tym zakresie. Poprosiła o wyjaśnienie tej sytuacji? 
 
   Skarbnik Gminy wyjaśniła, że dane zawarte w informacji, obejmują stan na dzień 
30 czerwca br. natomiast drogi były realizowane w końcówce czerwca, lipiec, 
sierpień i opłata faktur nastąpiła po tym okresie,  dlatego nie ma wykonania                    
w  I półroczu. 
    

 
 Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel zapytała mecenasa, kto odpowiada za 

realizację funduszu sołeckiego? 
 
Pan Krzysztof Grajewski – mecenas udzielił odpowiedzi, że za realizację funduszu 
sołeckiego odpowiada sołtys w danym sołectwie. 

 
Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel zapytała mecenasa z jakiego paragrafu 
to wynika, ponieważ do tej pory sołtys nie odpowiadał, dlaczego są takie zmiany? 
 

   W tym momencie Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła uwagę radnych na zadawanie 
pytań dotyczących  informacji wykonania budżetu za I półrocze a do funduszu sołeckiego 
będzie można powrócić w sprawach różnych. 
 
   Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca Rady Pani Grażyna Płonowska zarządziła 
głosowanie nad przyjęciem informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy, kształtowaniu 
się Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz 
o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za I półrocze 
2021r. 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3  do oryginału protokołu - lista nr 2) 
 
Ad.6 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod 
obrady XXII Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna. Uwag i zapytań do opinii nie 
zgłoszono. (Opinia Nr 37/2021 z dnia 20 sierpnia 2021r. stanowi załącznik Nr 8 do oryginału 
protokołu) 
 



Ad. 7 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Brańsk: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
 
   Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel poinformowała, że wieś Mień ma problemy              
z wodą, Stacja Uzdatniania Wody w Domanowie jest nowa, wyniki wody są fenomenalne     
a  od niedzieli w kranach jest brudna woda, mieszkańcy boją się ją pić i przychodzą z tym 
problemem do radnej. 
 
   Wójt Gminy zapytał czy ktoś zgłaszał problem do Urzędu Gminy? 
 
   Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel poinformowała, że na pewno zgłoszenia 
wczoraj były, natomiast sama radna zgłaszała dwa razy wcześniej o powtarzających się 
sytuacjach, do Zastępcy Wójta i do Pani Sekretarz, ale nie na piśmie tylko telefonicznie. 
 
   Pani Sekretarz Elżbieta Janina Szymańska odpowiedziała, że takiego zgłoszenia nie 
pamięta. 
 
   Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel poinformowała, że odpowiedź Pani Sekretarz 
była taka – „rury mamy już stare dlatego”. 
 
   Pani Sekretarz – „jeżeli chodzi o instalację, to jak najbardziej jest stara i wymaga wymiany, 
natomiast jeżeli chodzi o problemy generalnie z wodą, nie przypominam sobie takiego 
zgłoszenia”. 
 
   Przewodnicząca Rady zasugerowała, że najlepiej problemy zgłaszać na piśmie, wówczas 
wszystko będzie do udokumentowania i problem będzie rozwiązany. 
 
   Zastępca Wójta natomiast poinformowała, że jedno zgłoszenie od Pani Radnej było                      
w ubiegłym roku 17 września 2020r. pobrana wówczas próbka wody przez konserwatora              
z hydrantu obok sąsiadów Radnej, nie wskazywała, że woda jest zabrudzona, natomiast 
obecne zgłoszenie zostało przyjęte i zostanie rozpatrzone. 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał, jak często jest przegląd linii wodociągowej i woda 
spuszczana na ostatnim odcinku, chodzi o płukanie linii, bo z tego, co wie powinno odbywać 
się raz na miesiąc? 
 
   Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska odpowiedziała – „tak nie jest wykonywane, 
konserwatorzy mają zlecone płukanie linii, co 3-4 miesiące”. 
 
   Przewodnicząca Rady zapytała Zastępcę Wójta czy o zamiarze płukania linii 
powiadamiani są mieszkańcy, aby na ten czas zabezpieczyli sobie wodę do spożycia? 
 
   Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska odpowiedziała, że o płukaniu linii mieszkańcy nie 
są powiadamiani. 
 
   Przewodnicząca Rady zasugerowała, aby mieszkańców powiadamiać o płukaniu linii 
wodociągowej. 
 
 



Wobec zakończenia dyskusji Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Brańsk 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3  do oryginału protokołu - lista nr 3) 
 
   Uchwała Nr XXII/183/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2021r. w sprawie 
Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Brańsk 
stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 8 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021r: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021r: 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 4) 
 
   Uchwała Nr XXII/184/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2021r. w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2021 rok stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 9 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Brańsk na lata 2021-2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2021-2026:  
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 
2021-2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2021-2026: 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 5) 
 
   Uchwała Nr XXII/185/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2021r. w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2021-2024 wraz 
z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2021-2026 stanowi załącznik Nr 11 
do oryginału protokołu. 
 



Ad. 10 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 
w Gminie Brańsk na rok szkolny 2021/2022: 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                            
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Brańsk na rok 
szkolny 2021/2022: 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 6) 
 
   Uchwała Nr XXII/186/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2021r. w sprawie 
określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Brańsk na rok szkolny 2021/2022 
stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 11  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych 
w szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych 
przez Gminę Brańsk: 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                            
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał czy ta uchwała dotyczy wszystkich oddziałów 
przedszkolnych, czy tylko jednej szkoły w Domanowie, gdzie rodzice występowali                          
o wydłużenie godzin ? 
 
   Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy, m.in. powiedziała 
– „uchwała obejmuje wszystkie oddziały przedszkolne i ośrodki wychowania 
przedszkolnego na terenie Gminy Brańsk. Jeżeli będzie zainteresowanie rodziców 
wydłużeniem działalności punktu przedszkolnego i będzie fizycznie możliwość kadrowa - 
Pani Dyrektor, to po prostu będą obowiązywały godziny dłuższego funkcjonowania. Od           
1 września rusza Projekt na przedszkola, będą dodatkowe zajęcia realizowane: jez. 
angielski, niemiecki, logopeda we wszystkich oddziałach biorących udział w Projekcie, plus 
nowy oddział, który powstał                 w Świrydach. Zostały zakupione i przekazane nowe 
pomoce dydaktyczne, w tym m.in. dywany magiczne, to jest nowość, ale kadra nauczycieli 
i dzieci na pewno będą z tego zadowoleni”. 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak – „Pani zasugerowała możliwości kadrowe, to znaczy że 
przedszkola nie są przygotowane do zwiększenia ilości godzin, i czy wyposażenie (leżaczki 
będą)?” 
 
   Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy – „ są 
przygotowane, tylko zależy od zainteresowania, czy będzie potrzebna obsada                            
1 nauczyciela, czy więcej nauczycieli, co do wyposażenia o którym radny wspomniał 
(leżaczkach) wszystko będzie”. 
  



   Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel zapytała, co skłoniło gminę wprowadzić opłaty 
za dodatkowe godziny? 
 
   Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy – „ to wynika           
z rozporządzenia i to może być maksymalnie złotówka, tak jak Państwo pamiętacie Rada 
Gminy bodajże w grudniu ubiegłego roku zadeklarowała (w odpowiedzi na wniosek 
rodziców), że tego typu działania gmina przeprowadzi i od nowego roku szkolnego 
działalność punktów przedszkolnych może być wydłużona”.  
Wobec zakończenia dyskusji Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach 
podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę 
Brańsk: 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 7) 
 
   Uchwała Nr XXII/187/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 sierpnia 2021r. w sprawie 
ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego                            
w publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 
i innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Brańsk 
stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 12 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych:  

W okresie między sesjami do Biura Rady nie wpłynęły interpelacje i zapytania radnych. 
Podczas toczących się obrad również interpelacji, zapytań i wniosków nie złożono. 

Ad. 13 Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych:  

Przewodnicząca Rady poinformowała, że Radny Pan Franciszek Rułka w dniu 3 sierpnia 
2021r wycofał swój wniosek o podniesienie wysokości diet  radnych Rady Gminy Brańsk.  
 
Ad. 14 Sprawy różne: 
 
 Radny Pan Tadeusz Krasowski zapytał czy w br. będzie przeprowadzona konserwacja 

budynku Izby Tradycji Regionalnej i Rolnictwa w Szmurłach? 
 

   Wójt Gminy Pan Andrzej Jankowski udzielił odpowiedzi – „w tym roku jeszcze nie, bo tam 
schodzi wierzchnia warstwa, chcemy aby maksymalnie zeszło, na to nie ma sposobu, 
aby pozbyć się starego lakieru (po prostu to było źle zrobione) jak wszystko się złuszczy 
spróbujemy zmyć karcherem i na nowo zakonserwować. Na pewno to zrobimy, może        
w przyszłym roku.  
 

 Radny Pan Marek Kadłubowski powrócił do tematu funduszu sołeckiego m.in. mówiąc –   
„ jak rozumiem mieszkańcy decydują na co przeznaczyć środki funduszu sołeckiego ( czy 
to na drogi betonowe czy na inne zadania we wsi) i moje pytanie jest takie, kto te zadania 
ma wykonywać, pytają również mnie mieszkańcy. Zasadniczo to gmina powinna wykonać 
zadania,  natomiast Pan Wójt mówił, że mogą sami mieszkańcy, więc proszę wyjaśnić 
jak mieszkańcy mają to zrobić? Kto ma tym kierować, aby nie zrobić błędu, aby gmina  
nie straciła zwrotu środków finansowych od Wojewody i wszyscy byli zadowoleni?” 

 



       Wójt Gminy Pan Andrzej Jankowski – „dobre pytanie, samą realizacją może zająć się 
Rada Sołecka, tylko przedstawić do gminy faktury na daną sumę z realizacji tego funduszu. 
My jako gmina również możemy realizować zadania funduszu sołeckiego, gdy mamy wolne 
siły przerobowe. W tej chwili budujemy drogi, mamy jeszcze inne zadania do wykonania, na 
takie szczegóły w ogóle nie zwracamy uwagi, mamy inny kierunek. Większość sołectw 
przekazuje fundusz sołecki na budowę dróg betonowych, także je realizujemy, później 
będziemy wykonywali inne zadania. Innych zadań z funduszu nie ma  dużo, jedna czy dwie 
wsie przeznaczyły na co innego, można więc sobie zamówić lub zatrudnić majstra np. do 
wykonania dachu, a my z urzędu podpowiemy jak to rozliczyć, nie będzie problemu” 
  
   Radny Pan Marek Kadłubowski dalej powiedział, że chodzi mu o to, aby procedury były 
zachowane, aby gmina nie miała żadnego problemu i nie straciła dotacji. 
 
   Wójt Gminy poinformował, że jeżeli środki funduszu w całości nie zostaną wykorzystane, 
to o tą sumę niezrealizowaną, wniosek o dotację zostanie pomniejszony. 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak – „Panie Wójcie jeżeli Sołtys ma kupować z funduszu 
sołeckiego, to na gminę ma kupować i fakturę brać na przelew?  
 
Wójt Gminy potwierdził, że tak na gminę i na przelew. 
 
 Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał Wójta o wynik rozmów z Powiatem w sprawie 

zapewnienia bezpieczeństwa na przejściu drogi powiatowej koło kościoła w Chojewie. 
 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że to się wiąże z szeroko zakrojonym wydatkiem dla 
gminy, ponieważ Powiat nie jest zainteresowany samym przejściem, tylko chcą 
przebudować cały odcinek drogi a to się wiąże z wydatkami 500-600tys.zł i w podziale po 
50% Gmina i Powiat (ponieważ Powiat sam nic nie finansuje w całości). Dalej Wójt 
powiedział, że na razie nie jest zainteresowany takim wydatkiem, natomiast Powiat wystąpił 
z trzema drogami do gminy: Oleksin-Widźgowo, Brzeźnica –Szmurły, Mień od granicy                   
z drogą krajową do wsi Karp i to będzie realizował, ponadto ma swoje inne różne inwestycje 
do zrealizowania. 

 
   Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał Wójta, a co z naszą drogą Kiersnowo-Dębowo? 

 
   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że zostanie złożony wniosek w następnym naborze. 
 
   W dalszej części posiedzenia wywiązała się dyskusja między Radnym Panem Józefem 
Szpakowskim a Radnym Panem Markiem Kadłubowskim do której dołączył Wójt Gminy 
odnośnie szerokości wybudowanych dróg (z pełną treścią wypowiedzi można zapoznać się 
odsłuchując nagranie na stronie gminy: samorzad.gov.pl  w zakładce >Sesje Rady 
Gminy>materiały z sesji>nagranie) 

 
 Radny Pan Paweł Wysocki poddał pod rozwagę uruchomienie w gminie programu, przez 

który mieszkańcy mogliby zgłaszać różnego rodzaju awarie i inne sprawy (przez 
aplikację) a gmina np. informować o terminie odbioru śmieci.  W Białymstoku jest firma, 
która takie usługi oferuje. 

 
 Wójt Gminy m.in. powiedział - „ Panie Panowie Radni, to nie jest tylko moja wola, że te 

drogi robię - robimy, to jest wola większości mieszkańców można powiedzieć 99% 
naszych mieszkańców, bo ci ludzie nie chcą jeździć po błocie, mają ciężkie warunki, 
ciężkie sprzęty. W Popławach wykonaliśmy odcinek drogi i Pan, który przy niej mieszka, 



(duży gospodarz) jest przeszczęśliwy i mówi, że wystarczy taka droga. Są różne głosy na 
ten temat, mieliśmy robić w Szmurłach, ale są potrzebne uzgodnienia z siecią Orange, 
więc robimy tam, gdzie ludzie potrzebują. Wiem, że są jednostki, którym to się nie 
podoba, bo chciałby jeździć po 6 m drodze, ale też obowiązuje kultura, drogi o szerokości 
poniżej 5 m będą miały mijanki, co 500m i można się przytrzymać, poczekać jak ktoś         
z naprzeciwka jedzie rozpędzony. Tutaj nie ma najmniejszych problemów i złośliwości. 
Każda droga jest zgłoszona, ma wznowione znaki, nie wszystkie drogi są szerokie, 
niektóre mają po 6 m, 5m a nawet 4 m. w Kiersnowie do kolonisty ma 4 m i on też musi 
się z kimś minąć. Panuje zdrowy rozsadek, jeżeli sołectwa przekazują środki funduszu 
sołeckiego na budowę dróg, to budujemy. Na pewno jakieś zadowolenie społeczne 
będzie, bo to wszystko robimy dla mieszkańców. Wiem, że w tym roku zaczęliśmy 
budowanie dróg betonowych trochę późno, ale ze względu na zakup drugiej 
betonomieszarki. W przyszłym roku zaczniemy wcześniej od miesiąca marca-kwietnia. 
Już mamy 2,5 km dróg zrobionych, obecnie robimy w Burchatach, także zostanie jeszcze 
1 km do końca, zostaną jeszcze Szmurły (po uzgodnieniach) i Widźgowo oraz                       
w Patokach 5 odcinków po 100 metrów, ponieważ tak chcą mieszkańcy i będą 
zadowoleni. Obecnie jeździmy po zebraniach sołeckich, jest zadowolenie, mieszkańcy 
mają taką potrzebę i nadal przekazują fundusz sołecki na drogi”. 
 

 Radny Pan Marek Kadłubowski – „Panie Wójcie ja tego nie krytykuję, tylko jak jest droga 
szeroka to nie powinno się jej zwężać, tak jak w naszym przypadku Kiersnowo-Dębwo, 
droga o mniejszej szerokości się nie sprawdzi. Jeżeli Pan Wójt deklaruje złożyć wniosek, 
ze swej strony również postaram się, aby coś pomóc”. 

 
 Radna Pani Honorata Krasnodębska – Bobel m.in. powiedziała – „ Panie Wójcie ja 

wszystko rozumiem, że obowiązuje rozporządzenie i podpisywanie umów z firmą na 
odbiór odpadów ciekłych zarządzono odgórnie, nie wiem tylko dlaczego do kontroli jako 
pierwszą Pan wytypował wieś Mień? Jakimi kryteriami się Pan kierował i jakie wsie oprócz 
Mnia już podpisały umowy?  

 
 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi - „kierowałem się tym, że jest to największa wieś, a z tym 
trzeba zrobić porządek, natomiast następną jest wieś Pietraszki, kolejną Olszewek. 
 
Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę radnym o trzymanie się zasady jedno pytanie i 
odpowiedź a następnie zakończyła dyskusję w tym temacie. 
 
   Następnie Przewodnicząca Rady poinformowała o  sprawach, które do niej wpłynęły 
między sesjami: 
 

 Wojewoda Podlaski skierował wystąpienie Rzecznika Praw Obywatelskich z dnia      
11 sierpnia 2021r  w związku z wnioskami kierowanymi do Rzecznika przez 
obywateli, dotyczącymi problemu ograniczania jawności działania organów 
samorządu terytorialnego w ramach odbywania przez nie obrad i sesji zdalnie               
w trybie art. 15 zzx ustawy z dnia 2 marca 202rr. o szczególnych rozwiązaniach 
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, i innych 
chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych. Szczegółowo                
z wystąpieniem można zapoznać się w Biurze Rady Gminy. 
 

 Ogólnopolskie Stowarzyszenie „Kominki i Piece” przysłało oficjalne stanowisko            
w sprawie zakazów palenia drewnem, uchwał antysmogowych i programów ochrony 
powietrza. Stowarzyszenie stanowczo sprzeciwia się wszelkim zakazom                           



i ograniczeniom ogrzewania drewnem powołując się przy tym na dyrektywę 
Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) z dnia 11 grudnia 2018r oraz ustawy o OZE. 
Szczegółowo ze stanowiskiem można zapoznać się w Biurze Rady Gminy. 

 
 dnia 19 lipca 2021r wpłynęła do radnych gminy propozycja dołączenia do grona 

samorządowców wspierających Samorządowca podopiecznego Fundacji Moc 
Pomocy, któremu szansą na powrót do sprawności jest zakup specjalistycznej 
protezy. Radnym wyrażającym wolę wsparcia, bliższe informacje zostaną  udzielone 
po sesji. 
 

 dnia 6 sierpnia 2021r wpłynęła prośba Pani Sołtys i mieszkańców wsi Glinnik                    
o podniesienie na sesji sprawy ogrodzenia wiejskiego zbiornika wodnego zwanego 
zwyczajowo „Kanałem”. W związku z tym, że ta sprawa nie leży w kompetencji 
Przewodniczącego ani Rady Gminy, gdyż to Wójt kieruje bieżącymi sprawami gminy 
i do niego należy sporządzanie projektu i wykonywanie budżetu gminy,   Pani Sołtys 
zostanie udzielona stosowna odpowiedź. 

 
Ad. 15 Zamknięcie obrad: 
   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna 
Płonowska  o godz. 1115 zamknęła obrady XXII sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się 
modlitwą  ”Ojcze Nasz….”  
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 
/-/Alina Adamczyk                                                                    /-/Grażyna Płonowska   


